

Influenza

Russian Federation (19 November 1997). Influenza A(H3N2) has been diagnosed by virus isolation in 2 children and by immunofluorescence test in an adult. All were sporadic cases which occurred in Moscow at the end of October.

Senegal (17 October 1997). Influenza B virus was isolated from 4 cases during October.

Sweden (17 November 1997).¹ The first indigenous case of influenza was confirmed with the isolation of an influenza A(H3N2) virus from a young woman in Stockholm in mid-November.

United Kingdom (18 November 1997).¹ Influenza B virus was isolated from a patient seen by a general practitioner in the virological surveillance scheme set up by the Public Health Laboratory Service. Indicators of influenza activity have remained low in England and Wales.

¹ See No. 46, 1997, pp. 347-348.

Grippe

Fédération de Russie (19 novembre 1997). Le virus grippal A(H3N2) a été diagnostiqué par l'isolement du virus sur 2 enfants et par une épreuve d'immunofluorescence chez un adulte. Il s'agissait de cas sporadiques survenus à Moscou à la fin octobre.

Sénégal (17 octobre 1997). Le virus grippal B a été isolé sur 4 cas en octobre.

Suède (17 novembre 1997).¹ Le premier cas de grippe autochtone a été confirmé par isolement d'un virus grippal A(H3N2) sur une jeune femme de Stockholm à la mi-novembre.

Royaume-Uni (18 novembre 1997).¹ Le virus grippal B a été isolé sur un patient vu par un généraliste participant au système de surveillance virologique établi par le *Public Health Laboratory Service*. Les indicateurs de l'activité grippale sont restés faibles en Angleterre et au Pays de Galles.

¹ Voir N° 46, 1997, pp. 347-348.